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Cseke Attila afirma ca România încearca sa obtina un fond la dispozitia primarilor

în cadrul PNRR

Ministrul Dezvoltarii, Lucrarilor Publice si Administratiei, Cseke Attila, a declarat joi, la Focsani, ca

România face tot posibilul pentru ca în cadrul Planului National de Rezilienta si Redresare (PNRR) sa

obtina un fond la dispozitia primarilor pentru implementarea de proiecte, dar ca nu exista o garantie în

acest sens.

 

"În PNRR, (...) avem acest fond de rezilienta pentru UAT-uri propus de România. Sigur, programul nu este

finalizat si eu va vorbesc despre stadiul actual. Noi facem tot posibilul ca acest fond de rezilienta pentru localitati

sa existe. Daca o sa ma întrebati ca pot sa garantez daca va exista sau nu, nu pot sa va garantez. Nu pot sa garantez

acest lucru pentru ca suntem practic singurul stat membru din UE care propune un asemenea lucru. Şi evident ca

noi explicam zilnic de ce este nevoie de acest lucru. Pentru ca nevoia de infrastructura locala în România este o

nevoie poate mai mare, mai stringenta, mai urgenta decât în alte state membre. Şi nu vorbesc de state occidentale

unde aceste probleme, în mare parte, s-au rezolvat de mult timp. Şi atunci noi o sa depunem toate eforturile pentru

ca acest lucru sa se întâmple. Oricât luam pentru acest fond de rezilienta, oricât, este mai mult decât nimic si este

ceva din care fiecare primarie va putea sa faca ceva", le-a explicat ministrul primarilor vrânceni.

 

Potrivit ministrului Dezvoltarii, în eventualitatea aprobarii acestui fond pentru primarii, în vederea absorbtiei

rapide a fondurilor, va fi regândita metodologia de accesare a banilor europeni.

 

"Fondul este gândit cu doua principii sanatoase, mai putin obisnuite, dar care asigura, daca se aproba, o absorbtie

rapida si eficienta a fondurilor respective. Nu va fi în prima faza un apel de proiecte. Şi va spun de ce mergem pe

aceasta solutie. (...) Noi PNRR avem pâna la sfâsitul lui 2026. Trebuie sa încercam ca absorbtia fondurilor sa fie

cât mai rapida. Pentru ca, daca facem un apel de proiecte, din punctul nostru de vedere, atunci o sa intram în

aceleasi probleme, cu 3-4 ani evaluare, încheiem contractul, pâna facem si achizitia s-a dus PNRR-ul si nu mai

putem sa facem nimic la nivel local. Noi spunem ca pe categorii de localitati sa avem câte un fond predestinat, în

prima faza cu acces universal, adica fiecare va sti aceasta este suma care sta la dispozitia primariei respective, va fi

un sir de proiecte despre care se discuta în continuare cu CE. (...) Un alt avantaj, pe lânga evitarea mecanismului

evaluarii, este acela ca primarul, autoritatea locala, decide care este prioritatea. Este, daca vreti, un sistem foarte

mult descentralizat, nu ca în sistemul de depuneri de proiecte", a spus ministrul.

 

Cseke Attila s-a aflat, joi, într-o vizita de lucru în judetul Vrancea. Acesta s-a întâlnit, în cursul diminetii, la

Focsani, cu presedintele Consiliul Judetean Vrancea, Catalin Toma, prefectul judetului, Gheorghita Berbece, cu

primarul municipiului Focsani, Cristi Misaila, si cu primarii din judet. Dupa prânz a vizitat un amplasament predat

catre CNI în comuna Biliesti, pe care urmeaza sa se construiasca o sala de sport, precum si caminul cultural din

localitate. 
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